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گروه سیاسی- فهیمه جهازیان: پس 
از رفت آمدهای فراوان لایحه CFT و 
پالرمو در مجمع تشخیص مصلحت نظام 
که در اواخر دولت دوازدهم و با تصویب 
و اصرار مجلس دهم به مجمع تشخیص 
مصلحت نظام رفت و اعضای این مجمع 
با تایید آن مخالفت کردند و به همین 
دوباره حسن  و  ماند  دلیل مســکوت 
درخواســت  انقلاب  رهبر  از  روحانی 
بررسی مجدد گرفت و ایشان فرمودند 
که »مخالفتی با بررســی مجدد ندارم 
اما خــود اعضا در این بــاره تصمیم 
می گیرند«، این بار مســعود پزشکیان 
به عنوان رییس جمهوری چهاردهم از 
رهبر معظم انقلاب درخواســت کردند 
که دســتور دهد بررسی این لوایح در 

دستور کار مجدد مجمع قرار گیرد.
تایید لوایح مذکور و عضویت ایران در اف 
ای تی اف از قول های پزشــکیان در دوران 
انتخابات ریاست جمهوری بود که با تلاشش 
دوباره در دســتور کار مجمع تشخیص قرار 

گرفت.
FATF پالس مثبت درباره بررسی

ولی در روزهای اخیر افرادی که تاحدودی 
با تصویب آن در مجمع مخالف بودند مانند 
محمدرضا باهنر در سخنرانی ها و مناظرات 
از مواضع خود با توجه به شرایط امروز جهان 
کوتاه امده اند و سیگنال های مثبتی درباره 

تصویب آن به جامعه می دهند.
برهمین اســاس آیت الله صــادق آملی 
لاریجانی که در زمان ریاســت برادرش علی 
بر مجلس دهم این لوایح به تصویب رسیده 
بــود، در روز 19 دی مــاه در صحن مجمع 
گفت در ادامه به ارجــاع دوباره FATF به 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام از ســوی 
مقام معظم رهبری در پی درخواست رئیس 
جمهور محترم، اشــاره کرد و گفت: »اکنون 
که با تقاضای ریاســت جمهور، رهبر معظم 
انقلاب بررســی FATF را به مجمع ارجاع 
داده اند، دستور تشکیل کمیسیون مشترک 
مرکب از نمایندگان سه کمیسیون تخصصی 
»اقتصادی«، »سیاسی، امنیتی و دفاعی« و 
»حقوقی و قضائی« داده شــد تا موضوع را 
با در نظرگرفتن همــه جوانب و ملاحظات 
مرتب با مصالح مردم مجدداً بررســی کنند 
و مستندات نهایی آنرا در صحن مجمع ارائه 

دهند.«
آملی لاریجانی با اشاره به اهمیت موضوع 
FATF  گفت: »فضاسازی هایی که در این 
خصوص صورت می گیرد، غیر منصفانه است 
زیرا این یــک بحث فنی و مرتبط با مصالح 
کشــور اســت که نباید با فضاســازی های 

سیاسی آن را تحت شعاع قرار داد.«
وی با تاکید بر اینکه مجمع تشــخیص، 
مصالــح نظــام را در نظر می گیــرد، اظهار 
داشــت: »اگر گشــایش اقتصــادی از این 
طریــق انجام پذیر اســت، باید تمــام ابعاد 
مختلف این موضوع توسط اعضای محترم و 
کمیسیون های ذیربط به دقت بررسی شود 
تــا در صحن مجمع در خصوص آن تصمیم 

گیری نهایی بعمل آید.«
آملــی لاریجانی افزود: »توصیه اکید من 
این است که در بررسی این موضوع با رعایت 
ملاحظات امنیتی و اقتصادی کشور از افراط 
و تفریط بپرهیزیم و ضروری است که اعضای 
محترم دولت نظرات دقیــق و فنی خود را 
بیان کنند تا اعضــای مجمع به لحاظ فنی 

بتواننــد آنچه را که به نفع و فایده اســت و 
نیز آنچه راکه به هزینه و زیان است به دقت 
بســنجند و تصمیم مبتنی بر مصالح نظام 

اتخاذ نمایند.«
اما ایــن تنها پالس مثبت اعضای مجمع 
دربــاره تصویب لوایح مربوطه نبوده اســت 
و محمد صــدر و محمدرضــا باهنر نیز در 
مصاحبه ها و مناظراتی که داشــتند بر لزوم 
تصویب آن در مجمع و بازگشایی گره هایی 
از مشکلات مردم که این لایحه بر آنها افزوده 

تاکید کردند.
از سوی دیگر عباس گلرو عضو کمیسیون 
امنیــت ملی و سیاســت خارجی مجلس با 
 FATF اشاره به آغاز بررسی لوایح پالرمو و
در کمیسیون های مجمع تشخیص مصلحت 
نظــام گفــت: FATF  »یکی از مســائل 
در حوزه سیاســت خارجی اســت که بعد 
اقتصادی داشته و در کلیت دارای جنبه های 

مثبت و منفی است.«
وی با بیان اینکه FATF جنبه های فنی 
دارد، افزود: »با توجه به اینکه مطالباتی برای 
پیوســتن به FATF وجود دارد، باید راهی 
پیدا کرد تا امضا و پیوستن به آن تبدیل به 
یک تهدید برای پیشبرد سیاست خارجی ما 

در منطقه و در دنیا نشود.«
این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس بیان کرد: »ما سیگنال های 
مثبتی از مجمع تشــخیص دربــاره این دو 
لایحه شــنیده ایم که در حال بررسی و کار 
بر روی آن ها است؛ ان شاءالله در این شرایط 
پیچیده، فرایندهــای همفکری و همکاری 
جمعی در داخل کشور برای رسیدن به یک 
تصمیم درســت جهت عبور از این شرایط 

پیچیده فراهم شود.«
در نهایت نیز محسن دهنوی سخنگوی 
تازه حکم گرفته از آغاز بررســی کارشناسی 
لوایح پیوستن ایران به کنوانسیون مقابله با 
تأمین مالی تروریسم )CFT( و کنوانسیون 
پالرمو در کمیسیون های تخصصی دبیرخانه 

مجمع تشخیص مصلحت نظام خبر داد.
محســن دهنوی با اعلام این خبر اظهار 
کــرد: »در ایــن مرحله، بندهــای مختلف 
لوایح مذکور مورد بحث و بررسی های فنی، 

تخصصی و کارشناسی قرار می گیرد.«
دهنوی افــزود: »امروز )یکشــنبه( نیز 
دبیرخانه  کمیســیون های  مشترک  جلسه 

مجمع تشــخیص مصلحت نظام با مدیریت 
دکتــر محمدباقر ذوالقدر دبیر مجمع جهت 
اعلام نظر کارشناسی به کمیسیون مشترک 

مجمع برگزار شد.«
گــزارش کارشناســی دبیرخانه مجمع 
 CFT تشخیص مصلحت نظام درباره لوایح
و پالرمو پس از نهایی شدن، برای جمع بندی 
و اظهارنظر در اختیار کمیســیون مشترک 
مجمع تشــخیص مصلحت که متشــکل از 

اعضای منتخب مجمع است، قرار می گیرد.
مخالفان تصویب در مجمع 

چه می گویند؟
اما این آغاز ماجراست و بحث های فراوانی 
دربــاره چگونگی بررســی آن در مجمع و 
سخنان مخالفان و موافقان وجود دارد. اینکه 
اعضای دولت بخصوص تیم اقتصادی آن کار 
ســختی برای اقناع اعضای مجمع در پیش 
دارند بسیار روشن است ولی همه می دانند 
که نگاه دولت چهاردهم در جهت خواســت 
مردم اســت. اما مخالفان نیز که تعدادشان 
در این نهاد کم هم نیست و کسانی هستند 
که در ۵ سال گذشته بارها از مخالفت خود 
با مســئله FATF ســخن گفتند و به نظر 
می رسد که همچنان هم پای مخالفت خود 

خواهند ماند.
از مخالفان این لایحه در مجمع می توان 
از شخص آیت الله آملی لاریجانی نام برد که 
 FATF پیش از این از مخالفان سرســخت
بود امــا این روزها ســیگنال های مثبتی را 

درباره تصویب آن به جامعه ارسال می کند.
از دیگر مخالفــان این لایحه می توان به 
محســن رضایی، علی شــمخانی، مصطفی 
میرسلیم، احمد وحیدی، غلامرضا مصباحی 
مقدم و محمدحســین صفارهرندی نام برد. 
 FATF اما سرشــناس ترین فــرد مخالف

سعید جلیلی است.
وی مخالفان سرســخت این لوایح است 
که بارها انرا پنهــان کرده و حتی مصطفی 
پورمحمدی از کاندیداهای انتخابات ریاست 
جمهوری اخیر افشــاگری هایی درباره وی 

داشته است. 
جلیلــی در ایــام رقابت هــای انتخابات 
ریاست جمهوری گفت: »در اف ای تی اف و 
برجام ما باید طلبکار باشیم. ما تعهدات خود 
را انجام دادیم و باید از طرف مقابل بخواهیم 

که تعهدات خود را انجام دهد.«

او پیش از نیز در سال 1۳99 در توئیتی 
نوشته بود: »عدم تدبیر نسبت به موضوعات 
اصلی اقتصاد کشــور و امیــد غیر واقعی به 
یک نهاد خارجی برای حل مشکلات از یک 
طرف کم اعتنایــی به فرصت های اقتصادی 
کشور، از طرفی دیگر معطوف ساختن افکار 
عمومی به حل مشــکلات از طریق پیوستن 

».FATF به
موافقان تصویب در مجمع

چه می گویند؟
اما از سوی دیگر موافقانی نیز در مجمع 
درباره تصویب لوایح مذکور حضور دارند که 
از آن جملــه می توان به محمدصدر، حجت 
الســلام مجید انصــاری، محمدرضا باهنر 
و محمدرضا عارف اشــاره کــرد. البته علی 
لاریجانی نیز به عنــوان فرد حقیقی که در 
مجمع حضور دارد و در زمان ریاست وی بر 
مجلس دهم این لوایح به تصویب نمایندگان 

رسیده بود از موافقان سرشناس آن است.
محمدرضا باهنر اخیــرا در یک مناظره 
تلویزیونی گفت: »تحریم های ظالمانه امریکا 
که واقع قضیه ضد حقوق بشر و ضد بسیاری 
از حتی موافقت های بین المللی اســت که 
خودشــان دارند برعلیه ما به کار برده اند و 
این مسئله FATF و حل نشدن این مسئله 
CFT و پالرمو یک وزنــه اضافه می گذارد 
روی این تحریم ها، یعنی یک خود تحریمی 
هم بــه تحریم های ظالمانــه امریکا اضافه 

می کند. 
ایــن را در مجمع تشــخیص مصلحت 
نظام با جدیــت دنبال می کنیم و امیدواریم 
که بتوانیم یک مصلحت اندیشــی، برای ۸۰ 
میلیون نفر برســیم.« تمامی این سخنان و 
نگاه های جدید شکل گرفته در مجمع نشان 
می دهد که برای حل این مشــکلی که سال 
۸6 آغاز شده و در پی آن مشکلات دیگری 
به وجود آمده ســریعتر حل شــود تا باری 
اضافه که بر دوش ملت ایران طی ســالیان 
اخیر گذاشته شده، برداشته شود و موضوع 
خودتحریمــی و افزایش هزینه هــای اداره 

کشور کاهش یابد.
البتــه امید اســت که با تامــل و دقت 
دولتمردان و همراهی و وفاق در داخل کشور 
موضوع تحریم ها در فضای جدیدی که ایجاد 
شده هرچه ســریعتر برداشته شود تا مردم 

ایران طعم گوارای تغییر را حس کنند.

کنونی  وضعیت  جمهــوری  رئیس 
آموزش و پرورش را نامطلوب دانست و 
گفت: این وضعیت، برازنده ما مسلمانان، 
ما شــیعه ها و ما ایرانی ها نیست. باید 
را در جایگاهی قرار  آموزش و پرورش 
دهیم که شایسته عزت و مقام ایران با 
تمدن چندین هزار ساله باشد. کشوری 
با چنین قدمتی باید الگویی در عرصه 

تعلیم و تربیت باشد.
مسعود پزشــکیان روز دوشنبه در آیین 
گرامیداشت ســی و یکمین سالروز تصویب 
قانون تشکیل شــوراهای آموزش و پرورش 
با شعار »شــوراهای آموزش و پرورش بستر 
ایجاد وفاق ملی تحول مدرســه ای« ضمن 
ابراز خشنودی از حضور در جمع اعضای این 
شوراها اظهار داشت: ما برای اجرای برنامه های 
خود در زمینه تحول نظام آموزشی با هدف 
اجرای عدالت، در نظر داشتیم شورایی ایجاد 
کنیم که با وجود این شوراها دیگر نیازی به 
ایجاد شورای جدید نیست. رئیس جمهوری 
ضمن اشــاره به اهمیت عدالت در آموز ش و 
پرورش، با تشــریح وضعیت نامتوازن نظام 
آموزشی در کشــور افزود: چگونه می توانیم 
ادعا کنیم که پیرو عدالت علوی هســتیم، 
اما در نقاطی از کشور هنوز مدرسه ای وجود 
نــدارد یا اگر هســت، امکانــات کافی برای 
دانش آموزان فراهم نیست و در مقابل برخی 
با بهترین امکانــات تحصیل می کنند! ما به 

عنوان مدیران و مسئولان، وظیفه داریم فضا، 
امکانات و روش های آموزشی متعالی را برای 
همه فرزندان این ســرزمین که آینده سازان 
کشور هستند، مهیا کنیم. نمی توان عدالت 
را در جامعه پیاده کرد، در حالی که در حوزه 
آموزش این چنین تبعیض هایی وجود داشته 

باشد.
رئیس جمهــوری با انتقــاد از وضعیت 
نابرابــر در نظام آموزشــی گفــت: وقتی به 
مدارس و شــرایط آموزشــی نگاه می کنیم، 
می بینیم که بیشتر کسانی که در دانشگاه ها 
قبول می شوند، از مدارس خاصی هستند و 
دانش آموزان بسیاری از مدارس دیگر از این 
فرصت ها محروم می ماننــد. آیا این انصاف 

است؟ آیا می توان این وضعیت را پذیرفت؟
پزشکیان با تأکید بر نقش همه نهادها و 
مسئولان در رفع بی عدالتی آموزشی افزود: 
ما نمی توانیم بگوییم شــورا داریم، فرماندار، 
بخشدار، اســتاندار و امام جمعه در منطقه 
هستند، اما همچنان مدرسه ای وجود ندارد 
یا اگر هست، کیفیت لازم را ندارد و آموزش 
درســتی به دانش آموزان داده نمی شود! من 
اعتقاد دارم که ما مقصریم و نباید اجازه دهیم 
که این بی عدالتی و بی انصافی در جامعه ما، 
در مناطق ما و در کشوری که در آن زندگی 
می کنیم، ادامه پیــدا کند. این وظیفه همه 

ماست که این شرایط را تغییر دهیم.
اینکه مســئولیت  بیــان  با  پزشــکیان 

مشــکلات آموزشــی متوجه نظام آموزش 
و تربیت کشــور اســت، تصریح کــرد: این 
بچه ها همان طور که آموزش داده می شوند، 
همان گونه رشــد خواهند کرد. اگر مسیری 
کــه می رویم به نتیجه نمی رســد، مقصر ما 
هستیم، نه آن ها. ما نتوانسته ایم به درستی 
آموزش بدهیم و در کلاس، مدرسه، محله یا 
حتی رسانه ها و تبلیغات درست عمل کنیم. 
اگر دیگران اثرگذاری کرده اند، نشان می دهد 
که ما نتوانسته ایم به وظیفه خود عمل کنیم.
رئیس جمهوری خواســتار تمرکز بیشتر 
شــوراها و اســتانداران بر رفع بی عدالتی در 
نظام آموزشی شــد و خاطرنشان کرد: این 
وظیفه همه ماســت که هــر روز برای رفع 
این بی انصافــی وقت بگذاریم و تلاش کنیم 
بی عدالتی را در میدان آموزش از بین ببریم. 

آینده کشور در گرو همین تلاش هاست.
پزشکیان با اشاره به لزوم رفع بی انصافی 
و بی عدالتــی در نظــام آموزش و ســلامت 
تأکید کرد: آموزش و سلامت قابل واگذاری 
به بازار نیســت؛ اینها حقوق بنیادین مردم 
به عنوان مســلمان، وظیفه ماست  هستند. 
که به خانواده ها آموزش و امکانات برابر ارائه 
دهیم و تلاش کنیم نسل آینده را به درستی 
تربیت کنیم. ما به دنبال کشوری هستیم که 
آینده اش بر اســاس عدالت و انصاف شــکل 
بگیرد. پزشکیان با تأکید بر نقش مشارکت 
مردمی در حل مشکلات کشور تصریح کرد: 
ما باید بی عدالتی و بی انصافی را از بین ببریم. 
ایــن تغییرات نیازمند پول زیادی نیســت؛ 
کافی است اراده کنیم و با استفاده از همین 
ظرفیت های موجــود، در محله ها و مناطق 
مختلف شروع به ســاختن کنیم. مشارکت 
مردم و مدیران مســئول، راه حلی است که 
می تواند مشــکلات را حل کند و کشور را به 

سوی توسعه پیش ببرد.
رئیس جمهوری با اشاره به تجربیات خود 
در دوران ریاست دانشگاه علوم پزشکی تبریز 
تأکید کرد: وقتی مسئولیت را پذیرفتم، نگاه 
خودم را تغییر دادم و تصور کردم که تهران و 
مسئول بالادستی وجود ندارد و من مسئول 

پاســخگویی به مردم هستم. اگر به این باور 
برســیم که باید جوابگوی مشــکلات مردم 

باشیم، راه حل ها را خواهیم یافت.
رئیس جمهوری با تأکید بر اهمیت تغییر 
نگرش مدیران خاطرنشــان کرد: ما باید باور 
کنیم که مســئولیم و با اراده و مشــارکت 
مردم می توانیم مشکلات را حل کنیم. نیازی 
نیســت همیشــه به دنبال اعتبارات کلان 
باشیم؛ کافی است نگاه مان را تغییر دهیم و 

برای مردم و با مردم کار کنیم.
رئیس جمهــوری با تأکید بــر اهمیت 
همراهــی مردم در پیشــبرد امور گفت: اگر 
ما واقعاً بخواهیم بــرای مردم کار کنیم و با 
صداقــت از آنها کمک بخواهیــم، هیچ گاه 
بی پاســخ نمی مانیم. مردم ما ثابت کرده اند 
که همیشه پای کار هســتند و از دین، باور 
و اعتقاد خود دفاع می کنند. همین مردم در 
دوران جنگ، بدون توقــع مالی، برای دفاع 
از اعتقاداتشان راهی جبهه ها می شدند. این 
نشــان می دهد که باور و همراهی آنها قابل 

اتکا است.
پزشــکیان بــا اشــاره به ضــرورت رفع 
بی عدالتی و تبعیض در جامعه تصریح کرد: 
این دین و باور به مــا می گوید که نباید در 
جامعه ای که زندگــی می کنیم، بی انصافی، 
بی عدالتی و تبعیض وجود داشته باشد. اگر 
چنین شرایطی باشد و ما به عنوان مسئولین 
در مقابل آن ســکوت کنیم یا عمل نکنیم، 
نمی توانیم ادعای شیعه بودن داشته باشیم. 
روز قیامت جایی برای توجیه ها نیست. از ما 
می پرسند که در برابر ظلم و بی عدالتی چه 
کردید؟ اگر کاری نکرده باشــیم، جای ما در 
جهنــم خواهد بود، چرا که بهانه ای پذیرفته 
نمی شــود. رئیــس جمهوری بــا تأکید بر 
مسئولیت مدیران و مردم در برابر بی عدالتی 
خاطرنشان کرد: ما مسئولیم که بی عدالتی را 
از بین ببریم. نباید اجازه دهیم در جامعه ای 
کــه در آن زندگی می کنیم، ظلم و تبعیض 
وجود داشــته باشــد. اگر با اراده و همراهی 
مردم کار کنیم، می توانیم این مسیر را تغییر 
دهیم و جامعه ای عادلانه و منصفانه بسازیم.

»مردمسالاری«بررسیمیکند

 FATF پالس های مثبت از مجمع درباره تایید

پزشکیان:

سعادتنهدرخواندنآیاتوروایات،بلکهدرعملکردنبهآنهاست

دولتوفاقملیازتماماقدامات
اجتماعمحورحمایتمیکند

نمایشــگاه توانمندســازی محلات کم برخوردار صبح دوشــنبه در محل 
نمایشگاه های بین المللی شهر آفتاب با حضور معاون اول رئیس جمهور افتتاح 
شــد. معاون اول رئیس جمهوری در جریان بازدید از این نمایشگاه با اشاره به 
برنامه های معیشــیتی و حمایتی دولت چهاردهم به ویژه در حوزه مســکن و 
بهداشت و درمان، بر عزم راسخ دولت برای کمک به حل مشکلات اقشار آسیپ 

پذیر و دهک های پایینی جامعه تاکید کرد.
معاون اول رئیس جمهوری همچنین در حاشــیه ایــن بازدید با قدردانی از 
طراحان و  پایه گذارهای اقدام خلاقانه و  ابتکاری طرح  توانمندسازی و تحول 
اجتماع محور برای رفع محرومیت در سراسر کشور تاکید کرد: انقلاب اسلامی 
یک انقلاب فرهنگی است و در عین حال نقش مردم در حل مشکلات یکدیگر 
در طول تاریخ و فرهنگ اســلامی و ایرانی نیز بی نظیر بوده اســت و باید دید 
اعمال این شاخصه معنوی و ایثار مردم در شاخص های کمی و استاندارد چگونه 
باشد که با توجه به نقش بی بدیل مردم در انقلاب و اهمیت این شاخصه، در این 
زمینه پاسخ مناسبی نداشتیم تا با استفاده از این ظرفیت و کمی کردن، اثرات 

آن را در رشد اقتصادی شاهد باشیم.
عارف افزود: در این اقدام ابتکاری و خلاقانه اجتماع محور، مردم تولیدکننده 
و مصرف کننــده و همچنیــن خدمات دهنده و خدمات گیرنده هســتند که 
بخشــی از تعهد و تکلیف برنامه های پیشرفت را خود مردم به عهده می گیرند 
و دســت اندکاران این طرح به پشــتوانه همین مردم به ویژه در مناطق کمتر 
برخــوردار توفیقات خوبی پیدا کردند و با تحول اجتماعی روبرو هســتیم که 

پشتوانه محکم تحقق اهداف برنامه هفتم پیشرفت است.
معاون اول رئیس جمهوری تصریح کرد: اقدامات مردم محور و سهمی که این 
فعالیت ها در جبران کمبود منابع در توسعه کشور دارند، مناسبترین روش برای 
ارتقا بهره وری اســت و امیدواریم با تعامل طراحان و گردانندگان این طرح و 
نهادهای دست اندرکاران توسعه در کشور، پس از تعمیم این طرح ها به سرتاسر 
کشــور بتوانیم برنامه های پیشــرفت را بهتر، هماهنگ تر و مردم محورتر جلو 
ببریم تا در انتهای هر برنامه نگران شاخص های توسعه نباشیم و توسعه عدالت، 
پاســخگویی به مطالبات مردم و پیشرفت کشور  را شاهد باشیم. عارف با بیان 
اینکه دولت ها همواره از این گونه اقدامات بدلیل اینکه بخشی از وظایف دولت ها 
را بدون ادعا و مطالبه گری انجام می دهند، حمایت و استقبال می کنند، تاکید 
کرد: دولت وفاق ملی از تمام اقدامات اجتماع محور برای اجرای برنامه های آنان 

با امکانات دولتی و نهادها و تشکل های شبه دولتی حمایت می کند.

عارف:
برایتعیینتکلیفاملاکمازادبخشهایآموزشی

ودانشگاهیبایدهمهجوانبرادرنظرگرفت
در چهل و یکمین نشست هیئت عالي مولدسازی دارایی های دولت که در 
دفتر معاون اول رئیس جمهور برگزار شد، اعضای این هیئت عالی بعد از بحث 
و بررسي درباره  دستورالعمل »نحوه دریافت ثمن معامله ناشی از فروش املاک 

مشمول مولدسازی دارایي های دولت« به آن راي مثبت دادند.
در  این جلســه، همچنین  املاک مازاد معرفی شده از سوي وزارتخانه های 
جهاد کشــاورزي، بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی، تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی، میراث فرهنگي، گردشگری و صنایع دستی، صنعت، معدن و تجارت، 
دادگســتری، ورزش و جوانان و علوم، تحقیقات و فناوري مورد بررســي قرار 
گرفت که با واگذاري یا تهاتر تعدادي از آنها جهت مولدســازي و اســتفاده در 

بخش هاي مورد نیاز، بر طبق قانون، موافقت شد.
این املاک در اســتان های قم، یزد، خراســان جنوبی و رضوی،  لرســتان، 
کردستان، فارس، گیلان، کرمانشاه و تهران واقع هستند. در این جلسه، معاون 
اول رئیس جمهور با بیان اینکه این هیئت عالی در بررسی و تعیین تکلیف املاک 
مازاد خصوصا در بخش های آموزش فنی و حرفه ای، اماکن ورزشی و مکان های 
آموزشی و دانشگاهی، نهایت دقت را داشته و همه جوانب را مي سنجد گفت: تا 
آنجا که ممکن است وزارتخانه ها و سازمان های مربوط بررسی کنند تا املاکی 
که در این حوزه ها فعال هستند و می توانند با انجام تغییراتی همچنان فعالیت 

کنند به عنوان املاک مازاد معرفی نشوند.

قائمپناه:
تبدیلتقابلهابهوحدت

ازمسیررونقگردشگریمیگذرد
معاون اجرایی رئیس جمهوری در بازدید از وزارت میراث فرهنگی با اشــاره 
به ظرفیت های متنوع فرهنگی کشور گفت: تبدیل تقابل ها به وحدت از مسیر 

رونق گردشگری می گذرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت، محمدجعفر قائم پناه در بازدید از وزارت 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی، با اشاره به اهمیت ماموریت های 
وزارت میراث فرهنگی در تحقق گفتمان وفاق در کشور، افزود: ایران کشوری 
با دو هویت ملی و دینی اســت که این دو هویت بــه یک اندازه حائز اهمیت 
هستند و هیچ تقابلی بین آنها وجود ندارد. وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی با توجه به ماموریت هایی که دارد، مظهر و تجلی اصلی ایجاد 
گفتمان وفاق است. قائم پناه به ظرفیت های متنوع گردشگری کشور اشاره و بر 
استفاده از آن برای ایجاد گفتمان فرهنگی و استفاده از این ظرفیت برای تقویت 
وحدت تاکید کرد. معــاون اجرایی رئیس جمهوری بر ضرورت توجه به حوزه 
گردشگری و صنایع دستی با توجه به ظرفیت اشتغالزایی این دو حوزه اشاره و 
به منظور تقویت این بخش ها، نسبت به پیگیری افزایش تخصیص تسهیلات به 

فعالیت های این حوزه از محل منابع صندوق کارآفرینی امید قول مساعد داد.
قائم پناه در پایان ابراز امیدواری کرد که با تلاش های در حال انجام در دولت، 
ارتباطات جهانی ایران افزایش پیدا کند و شاهد سرافرازی و سربلندی بیش از 

پیش کشورمان باشیم.
 

نمایندهرئیسجمهور:
توجهبهحفظمحیطزیستدرتوسعه

دریامحورضروریاست
نماینده رئیس جمهوری در هماهنگی اجرای سیاست های توسعه دریامحور 
گفت: توسعه دریامحور نیازمند توجه به حفظ محیط زیست، تعامل سازنده با 

جهان و احترام به دریا است.
به گزارش ایرنا، علی عبدالعلی زاده در همایش توســعه دریامحور در بوشهر 
با اشــاره به اینکه برای جلوگیری از تخریب محیط زیست دریایی و آسیب به 
گونه های زیستی، باید اقدامات جدی انجام شود افزود: تعامل سازنده با جهان 
یعنی اینکه به همه جهان سلام دهید همانطور که اسلام دین سلامتی است و 
اینکه ســلام دادن نیز یعنی اینکه من سلامتی شما را می خواهم و با صلح در 

جهان زندگی کنیم.
وی با اشاره به اینکه اخلاق خوش پیامبر )ص( تبلیغ اسلام بود و مسلمان 
جمع می کرد نه شمشیر، گفت: این اخلاق حضرت امیر المومنین)ع( است که 
در تاریخ تحسین مسلمان و غیر مسلمان را بر می انگیزد نه عصبانیت و خشم 

آن حضرت.
عبدالعلی زاده اضافه کرد: ما دین صلح و سلامتی هستیم و می گوییم نه ما 
به اعتقاد شــما توهین می کنیم نه شما به خدای ما بی احترامی کنید چرا که 
خداوند به صراحت اعلام می کند کاری به پرستش و اعتقادات دیگران نداشته 

باشید تا آنها نیز به دین شما توهین نکنند.
وی گفت: اگر دریامحور شویم برای نمونه ماهیگیران بوشهری می توانند در 

اقیانوس های هند، اطلس و آرام به صید و صیادی بپردازند.
نماینده رئیس جمهوری در هماهنگی اجرای سیاست های توسعه دریامحور 
گفت: تعامل سازنده بدین معنی است که صیادان بتوانند در کل آب های زمین، 
تجارت و ماهیگیری کنند و شــرطش این اســت که باید با دنیا رابطه سازنده 
برقرار کرد و همه دســت به دست هم داده از دریا و اقیانوس بهره بردای کرده 
و تعادل دریا نیز بهم نخورد. عبدالعلی زاده شیوه های مخرب صید را یادآورشد 
و افزود: هم اینک صید بوســیله کشــتی هایی که می تواند در عمق ۲۰۰ متر 
گونــه فانوس دریایی برای تبدیل پودر و غــذای طیور صید کند با همان ابزار 

در موقعیت آبهای با عمق ۳۰ متر با کف روبی ذخایر آبزیان را نابود می کند.
وی ادامــه داد: دریا به قدری ظرفیت دارد که در صورت اســتفاده صحیح 

می تواند غذای بیش از 9 میلیارد انسان را تامین کند.
نماینده رئیس جمهوری در هماهنگی اجرای سیاست های توسعه دریامحور 
یادآور شــد: به جای اســتفاده از صید مخرب باید با شیوه های نوین از جمله 

پرورش ماهی در قفس در این بخش فعالیت کرد.

دولت

پهپادهایراهبردی
بهسازمانرزمارتشملحقشد

هزار فروند پهپاد راهبردی، پنهان کار و ضد استحکامات 
که توســط ارتش و وزارت دفاع طراحی و تولید شــده به 
ســازمان رزم ارتش ملحق شــد. به گــزارش ایرنا، صبح 
دوشنبه با دســتور امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی 
فرمانده کل ارتش و با حضور امیر ســرتیپ عزیز نصیرزاده 
وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح، به طور همزمان در 
چندین نقطه از کشــور یک هزار فروند پهپاد راهبردی با 
قابلیت های ضد اســتحکامات و پنهان کار به سازمان رزم 
ارتش ملحق شد. براساس این گزارش، این پرنده های بدون 
سرنشــین با ویژگی های منحصربه  فرد شامل »برد بالای 
۲ هزار کیلومتــر«، »قدرت تخریب بالا«، »قابلیت عبور از 
لایه های پدافند با داشــتن RCS بســیار پایین«، »تداوم 
پرواز بســیار بــالا« و »خوداتکا و بدون نیــاز به کنترل از 
ابتدا تا انتها« هستند که برای اجرای ماموریت های خاص، 
ضمن افزایش عمق شناســایی و پایش های مرزی، موجب 
ارتقای توان رزم و قدرت انهدامــی ناوگان پهپادی ارتش 
در مقابله با اهداف دوردســت می شود. این پهپادها توسط 
دانشــمندان و مبتکران ارتش، وزارت دفاع و شرکت های 
دانــش بنیان در کارخانجات پهپادســازی ارتش و وزارت 
دفاع بصورت مشــترک، طراحی و تولید شــده است و در 
پایگاه ها و مناطق مورد نیاز، مستقر می شوند. در این آیین، 
فرماندهان نیروهای زمینی، پدافند هوایی، هوایی و دریایی 
ارتش جمهوری اســلامی ایران در تعدادی از نقاط الحاق 

حضور داشتند.

فرماندهکلارتش:
رزمایشهایدرحالانجام،نشان
دهندهآمادگینیروهایمسلحاست

فرمانده کل ارتش با تاکید بر اینکه نیروهای مسلح ما 
هر آنچه برای انجام وظایف خود لازم اســت را در اختیار 
دارند، گفت: الحاق هــا، رونمایی ها و رزمایش هایی که در 
سراسر جغرافیای ایران و اقیانوس ها در حال انجام است، 

نشان دهنده ظرفیت و آمادگی نیروهای مسلح است.
به گزارش ایرنا، امیر سرلشکر سیدعبدالرحیم موسوی 
در آیین الحاق 1۰۰۰ فروند پهپاد به سازمان رزم ارتش، با 
اشاره به اینکه الحاق پهپادها تنها بخشی از توانمندی های 
نیروهای مســلح جمهوری اســلامی ایران است، اظهار 
کــرد: نیروهای مســلح در عرصه های زمینــی، هوایی، 
دریایی، جنگال، موشــک، پدافنــد و تمام آن چیزی که 
نیاز دارند تا بتوانند وظایف خود را به خوبی انجام دهند، 
در اختیــار دارند. فرمانده کل ارتش با اظهار خرســندی 
از تحقق امر فرمانده کل قــوا )مدظله العالی( مبنی بر از 
دست ندادن زمان و آمادگی بیش از پیش نیروهای مسلح 
جمهوری اسلامی ایران، عنوان کرد: بر اساس واقعیت های 
میدانی باید کارهــای جدیدی می کردیم، به همین علت 
دانشمندان ما خواســته ها و ویژگی های جدید مدنظر را 

روی این پهپادها، پیاده کردند.
امیر موســوی با تاکید بر آمادگی ارتش برای دفاع از 
آرامش امنیــت و ناموس ملت بزرگ ایــران، آرمان های 
شــکوهمند انقلاب اســلامی، حفظ حــدود و ثغور این 
ســرزمین عزیز و نظام مقدس جمهوری اســلامی ایران، 
بیان کرد: نیروهای مســلح ما هر آنچه که لازم است در 
اختیار دارند؛ پیام ما به ملت ایران این اســت که فرزندان 
جان بر کف این ملت در نیروهای مسلح و ارتش جمهوری 
اسلامی ایران با جان، خون، توان، دانش و قدرت خود بر 
سر پیمان شان با خدای خود، مقام معظم رهبری و ملت 
ایستاده اند. وی افزود: الحاق ها، رونمایی ها و رزمایش هایی 
که در سراسر جغرافیای ایران و اقیانوس ها در حال انجام 
اســت نشــان دهنده ظرفیت و آمادگی نیروهای مسلح 
اســت. فرمانده کل ارتــش با تاکید بر اینکه بهتر اســت 
دشــمنان ایران اســلامی روی شــانس خود قمار نکنند، 
تصریح کرد: در گذشــته الحاق هــای چند صد فروندی به 
سامانه رزم ارتش داشــتیم و امروز دومین بسته هزارتایی 
پهپادها به ســازمان رزم ارتش ملحق می شود؛ این بسته 
جدید از این نظر نسبت به الحاق های قبلی برجسته است 
کــه اولاً همکاران ما در صنایع هوایی وزارت دفاع، زمان را 
به دلیل نیاز، با اقدام جهادی و شــبانه روزی خیلی کوتاه 
کردند و چیزی را که باید در پایان ســه ماهه اول 1۴۰۴ 

تحویل می دادند 6 ماه جلوتر آماده کردند.
وی افــزود: نکته بعدی اینکه با توجه به حوادثی که در 
ماه های اخیر افتاد، مطالبات جدیدی برای ما ایجاد شــد و 
واقعیت های میدانی نیز از ما مطالبات جدیدی را داشت، ما 
این مطالبات را تعریف کردیم و از وزارت دفاع خواستیم که 
در پهپادهای جدید اعمال کردند. این پهپادها، توانمندی ها 
و ویژگی هایی را دارند که پهپادهای قبلی ما این ویژگی ها 
را ندارند و این ها برای نبردهای امروز و نبردهای آتی موثر 

خواهند بود. 
فرمانــده کل ارتش ادامه داد: امــروز در هر حوزه ای از 
جنــگ، پهپاد نقش آفرینی می کند؛ ضمــن اینکه از نظر 
تعدد هم هیچگونه محدودیتــی برایش وجود ندارد؛ الان 
در صنایع دفاع و شرکت های دانش بنیان واقعا انسان های 
دانشــمندی وجود دارند زمانی که بــرای آنها نیاز تعریف 
می شود سریع آن را تبدیل به محصول می کنند و تحویل 
می دهند. سرلشــکر موســوی با تاکید بر اینکه با توجه به 
ظرفیت های متنوعی که پهپادها دارند نیروها هیچ وقت از 
انواع پهپاد بی نیاز نخواهند شــد، بلکــه روز به روز نیاز و 
توجهشان به پهپاد بیشتر می شــود، اظهار داشت: ما یک 
بخــش مجزا از نیروهــا داریم که فعالیــت پهپادی انجام 
می دهند که طبیعتاً آن هم پا به پای ســایر نیروها روز به 
روز قوی تر می شود و شاید روزی به جایی برسد یک نیروی 
پهپادی مجزا تشکیل دهیم ولی الان در کوتاه مدت برنامه 

ای برای تشکیل یک نیروی پهپادی مجزا وجود ندارد.

وزیردفاع:
پهپادهایارتشدارایقابلیتنشست

وبرخاستدردریاهستند
وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: پهپادهایی 
که در مأموریت های پدافندی و تلفیقی مورد استفاده قرار 
می گیرند، پهپادهایی با قابلیت نشســت و برخواست در 
دریا هستند، یا پهپادهایی که در هوشمندسازی و کمک 
به عملیات های نیروی زمینی مورد استفاده قرار می گیرند.
به گزارش روابط عمومی ارتش، امیر ســرتیپ خلبان 
عزیــز نصیــرزاده روز دوشــنبه در آیین الحــاق 1۰۰۰ 
فروند پهپــاد راهبری بــه ارتش، ضمــن تبریک میلاد 
با ســعادت امیرالمومنین)ع(، گفــت: پهپادهایی که در 
مأموریت هــای پدافنــدی و تلفیقی مورد اســتفاده قرار 
می گیرند، پهپادهایی با قابلیت نشســت و برخواست در 
دریا هستند، یا پهپادهایی که در هوشمندسازی و کمک 
به عملیات های نیروی زمینی مورد استفاده قرار می گیرند 
و همچنین پهپادهایی که امروز الحاق شــدند، منجر به 
ایجاد ظرفیتی در ارتش جمهوری اســلامی ایران شده اند 
که می تواند در مواقع لزوم، آســمان را به تســخیر خود 

درآورد و ضربات مهلکی به دشمن وارد کند.

دفاعی


